
Oświadczenie złożone 

przez senator Halinę Biedę 

na 6. posiedzeniu Senatu 

w dniu 15 lutego 2024 r. 

Oświadczenie skierowane do minister rodziny, pracy i polityki społecznej Agnieszki Dziemianowicz-Bąk 

Szanowna Pani Ministro! 

Jako senator Rzeczypospolitej Polskiej pragnę zwrócić uwagę na powtarzające się sytuacje związane 

z przeprowadzanymi przez Państwową Inspekcję Pracy kontrolami firmy (…) Sp. z o.o. z siedzibą w B. przy 

ul. Z., w konsekwencji których kierowane są do sądu wnioski o ukaranie za popełnienie wykroczenia z art. 10 

ust. 1 ustawy z dnia 10 stycznia 2018 r. o ograniczeniu handlu w niedziele i święta oraz w niektóre inne dni 

(DzU z 2021 r. poz. 936) w związku z art. 5 pkt 2 ustawy. 

Nadmieniam, że wspomniana spółka prowadzi od momentu planowania, a następnie rozpoczęcia 

działalności w 2012 r. stację benzynową i sklep, które użytkowane są jako jedna całość, pod jednym adresem, 

REGON-em i NIP-em, a zatrudnione tam osoby są pracownikami zarówno sklepu, jak i stacji benzynowej. 

Wiadomo, że art. 5 ustawy o ograniczeniu handlu w niedziele i święta oraz niektóre inne dni wprowadza 

zakaz prowadzenia w niedziele i święta w placówkach handlowych handlu oraz wykonywania czynności 

związanych z handlem (pkt 1) oraz powierzania pracownikowi lub zatrudnionemu wykonywania pracy w 

handlu oraz wykonywania czynności związanych z handlem (pkt 2), jednak istnieje ,,bezwarunkowy” 

wyjątek uregulowany w art. 6 ust. 1 pkt 1 ustawy, zgodnie z którym na stacjach paliw płynnych nie 

obowiązuje zakaz handlu w niedziele oraz święta. Wszystkie prowadzone do tej pory sprawy sądowe zostały 

rozstrzygnięte na korzyść spółki (…), a kosztami postepowania został obciążony Skarb Państwa. 

W pełni rozumiem zasadność prowadzonych kontroli, lecz zupełnie niezrozumiałe jest dla mnie 

kierowanie wspomnianych spraw do sądu z wnioskiem o ukaranie, zwłaszcza ze względu na fakt, że przepisy 

w zakresie legalności prowadzenia tej konkretnej działalności są dość oczywiste, co potwierdza właściwy sąd 

rejonowy. 

W związku z powyższym proszę o informację, czy takie postepowanie Państwowej Inspekcji Pracy jest 

właściwe i zasadne, a jeśli takie procedury są powszechnie praktykowane, to czy ministerstwo skłania się do 

ich zmiany. 

Halina Bieda 


